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PROTOKOŁ XXXIX 

 
sesji Rady Gminy Szydłów, która odbyła się w dniu 31 lipca 2009 r. w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Szydłowie. Obrady sesji rozpoczęły się o godzinie 
800, a zakończyły o godz. 1030. 
W obradach uczestniczyli wszyscy, tj. 15 radnych – lista obecności radnych jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu. 
 

Proponowany porządek obrad sesji był następujący: 
 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Zapytania i interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami RG. 
6. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

- zmiany w budżecie gminy na 2009 r., 
           - uchylenia Uchwały Nr XXXVII/ 180/ 2009 Rady Gminy Szydłów z dnia 23  
             czerwca 2009 roku, 
           - określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla  
             nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone  
             dla stanowisk o różnym obowiązkowym wymiarze godzin, 

7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
      8.  Wolne wnioski i informacje. 

        9.  Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 1. 

 

Obrady XXXIX sesji Rady Gminy Szydłów otworzył i przewodniczył obradom 
Przewodniczący RG – Roman Baron, który na podstawie listy obecności radnych 
stwierdził quorum oraz powitał obecnych na sesji: Wójta Gminy, pracowników UG, 
sołtysów, mieszkańców gminy oraz dyrektorów szkół gminy Szydłów. 
 
Ad. 2. 

 

Przewodniczący obrad przedstawił radnym proponowany porządek obrad XXXIX 
sesji RG i poprosił radnych o zgłaszanie wniosków co do jego zmian lub 
uzupełnienia. Sam zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały Nr XXXIX/ 195/ 2009 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
przetargu ustnego nieograniczonego niezabudowanych nieruchomości stanowiących 
własność gminy, jednocześnie wyjaśnił, że problem ten był omawiany na posiedzeniu 
komisji RG, a przez przeoczenie projekt uchwały nie został umieszczony w porządku 
obrad. Inne wnioski w sprawie porządku obrad nie zostały zgłoszone. W głosowaniu 
jawnym wniosek został przyjęty jednogłośnie. Następnie Przewodniczący RG 
przedstawił proponowany porządek obrad wraz z wprowadzoną zmianą i zarządził 
głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. W przeprowadzonym głosowaniu 
jawnym porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 3. 
 
Przewodniczący RG poinformował, że do chwili rozpoczęcia obecnej sesji nie 
wpłynęły pisemne wnioski lub zastrzeżenia co do treści protokołów z poprzednich 
dwóch sesji RG, tj. z dnia 23.06.2009 r. i z dnia 27.06.2009 r. kiedy to odbyła się  
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Nadzwyczajna Uroczysta Sesja Rady Gminy Szydłów z okazji 680 rocznicy nadania 
praw miejskich dla Szydłowa. Wnioski takie nie zostały zgłoszone również w trakcie 
obecnej sesji. Następnie, w przeprowadzonym głosowaniu jawnym protokoły               
z obydwu poprzednich sesji RG zostały przyjęte jednogłośnie  w głosowaniu jawnym. 
 
Ad. 4. 
 
W tym punkcie porządku obrad radni zgłosili następujące zapytania i interpelacje:   
- Adam Zmorek – zapytał Wójta w sprawie przedszkola w Solcu i poprosił                     
  o wyjaśnienie dlaczego gmina nie odwoływała się od decyzji o odrzuceniu wniosku       
  o dofinansowanie przedszkola. Ponadto zapytał dlaczego gmina nie dofinansowała  
  zmiany pokrycia dachowego na budynku remizy OSP w Solcu mimo, że został  
  wykonany projekt tego zadania. Zgłosił również potrzebę dokończenia czyszczenia  
  rowów wzdłuż drogi w Wolicy – wykonano tylko część tego zadania, a należałoby  
  pociągnąć te roboty dalej, podobny problem występuje w sołectwie Solec. Zwrócił  
  również uwagę na dziury jakie powstały na drodze w Wolicy, 
- Stanisław Fit – zwrócił uwagę na problem, który dotknął rolników w sołectwie Solec  
  w wyniku długotrwałych opadów deszczu – podtopione zostały łąki, z których rolnicy  
  nie zbiorą siana, gniją ziemniaki i warzywa, zgniło ok. 40% plonu truskawek.              
  W związku z tym zgłosił Wójtowi potrzebę ogłoszenia na tym terenie klęski  
  żywiołowej. 
  W swoim wystąpieniu poruszył również sprawę drogi łączącej Solec z gminą  
  Tuczępy – mimo nawiezienia rumoszu w dalszym ciągu trudno przejechać przez  
  most, kręgi na przepuście położono bez wybrania ziemi i położenia odpowiedniej  
  podsypki – spowoduje to, że po niedługim czasie kręgi wbiją się w ziemię, 
- Zbigniew Olszewski – zgłosił fakt braku przepustów wzdłuż drogi w Gackach,            
  a ponadto zapytał dlaczego w czasie gdy na ulicy Uroczej w Szydłowie  
  remontowano nawierzchnię nie wyremontowano również drogi w Gackach gdzie  
  występują poprzeczne pęknięcia nawierzchni, 
- Tadeusz Gąsiorek – zapytał czy w trakcie remontu drogi w Korytnicy będą również  
  wymieniane przepusty wjazdowe na posesje i jak wygląda sprawa remontu mostu  
  na rzece Czarnej. Zwrócił również uwagę na sprawę wykaszania poboczy wzdłuż  
  dróg gminnych i powiatowych bo rosnące chwasty pogarszają bezpieczeństwo         
  w ruchu drogowym. Ponadto zgłosił fakt, że utworzony w związku z budową  
  kanalizacji w Kurozwękach objazd do Staszowa przez Raków powoduje, że  
  kierowcy samochodów, szczególnie ciężarowych skracają sobie drogę jadąc drogą  
  przez zaporę, co może spowodować szybkie zniszczenie tej drogi. W związku z tym  
  zgłosił wniosek o ustawienie  znaku drogowego zakazującego wjazdu na tę drogę  
  samochodów o ładowności powyżej 10 t, 
- Krzysztof Fit – zgłosił, że na moście w Woli Podleśnej znów powstała dziura                
  I należałoby ją usunąć, ubytki występują również w nawierzchni drogi polnej w Woli  
  Podleśnej. Ponadto stwierdził, że należy jednostkom OSP, które wygrały zawody  
  pożarnicze ufundować i wręczyć nagrody, co wpłynie na większe zaangażowanie  
  członków tych jednostek, 
- Krzysztof Ćwiek – w swoim wystąpieniu powrócił do problemu wycinki drzewa –  
  topoli rosnącej obok zabudowań pana Z. Arendarskiego w Brzezinach i zaapelował  
  do Wójta Gminy o poważne potraktowanie tej sprawy tak, aby drzewo to nie było 
  powodem problemów w przypadku wystąpienia silnych wiatrów lub burz. Ponadto  
  radny zadał kilka pytań Wójtowi Gminy, a to:    
   - dlaczego do chwili obecnej na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy nie  
     ma oświadczenia majątkowego Wójta za 2008 r., wszystkie inne są, a brak tylko  
     oświadczenia Wójta, 
   - jakie są ustalenia zespołu powołanego zarządzeniem Wójta Gminy do zbadania  
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     wypadku w Szkole Podstawowej w Szydłowie, 
   - jakim wynikiem zamknęła się organizacja imprezy „Dni Szydłowa” – rozliczane są  
     inne jednostki i w związku z tym chciałby wiedzieć jak przedstawia się ta sprawa  
     w stosunku do tej imprezy, 
   - jaką ofertę dla dzieci i młodzieży przygotowało Gminne Centrum Kultury na okres  
     wakacji, 
   - jakie są koszty powołania nowej jednostki OSP w Grabkach Dużych i czy jest  
     sens powoływania jedenastej jednostki OSP w Gminie, 
   - jaki zysk przyniosła sprzedaż okolicznościowych dukatów, 
   - jakie są oszczędności budżecie gminy z tytułu niewykorzystania środków  
     planowanych dla OSP.  
- Monika Michalec – zapytała w sprawie uszkodzonego znaku drogowego                   
  w Brzezinach – czy został ona zabrany przez służby gminy i czy zostało coś  
  zrobione w Małych Brzezinach, 
- Ryszard Sadłocha – zwrócił uwagę, że nawożony na drogi gminne rumosz  
  należałoby następnego dnia rozgarnąć, bo tak jak jest to robione w tej chwili –  
  rumosz jest plantowany po kilku dniach – powoduje, że drogi są przez te kilka dni  
  nieprzejezdne, 
- Stanisław Czechowski – wyraził poparcie dla słów radnego Sadłochy i dodał, że  
  szczególnie trudno jest przejechać drogą gdzie nie jest rozplantowany rumosz  
  kombajnom do koszenia zbóż, szczególnie w tym okresie kiedy to trwają żniwa. 
 
Ad. 5. 
 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej  działalności w okresie między sesjami 
RG i powiedział: 
- uczestniczył w zebraniach wiejskich w sołectwach Potok i Rudki, na których  
  zaprezentowany został autobus do przewozu dzieci do szkół oraz zostały  
  przedstawione propozycje wykorzystania budynku szkoły w Potoku. Poinformował  
  radnych, że do chwili obecnej do SP w Szydłowie na rok szkolny 2009/ 2010  
  zapisanych zostało 17 dzieci z tych sołectw, 
- przeprowadził rozmowy z dyrektorem ZDP w sprawie oznakowania dróg gminnych     
  i powiatowych, 
- przeprowadził rozmowę z panem Śledzińskim - dyrektorem wydziału ŚUW                
  w sprawie środków na remonty dróg dojazdowych do pól – wkrótce będzie wiadomo  
  jakimi środkami na te zadania - spoza budżetu województwa - będzie dysponował  
  Wojewoda i dokona ich rozdziału, 
- wspólnie z radnym R. Sadłochą uczestniczył w wyjeździe do Kielc gdzie  
  przeprowadzili rozmowy z firmą „Polonica” na temat sponsorowania przez tę firmę  
  zakupu blachy na pokrycie domu rodziny Malickich z Rudek, 
- w najbliższych dniach zostaną rozstrzygnięte przetargi na: budowę kanalizacji           
  w Szydłowie, budowę parkingu w Szydłowie, termomodernizację budynku  
  przedszkola i kapitalny remont centralnego ogrzewania w tym budynku oraz na  
  kredyt inwestycyjny planowany do zaciągnięcia przez Gminę. 
- złożył podziękowania radnym i sołtysom za udział w obchodach „Dni Szydłowa”. 
Na koniec stwierdził, że pozostałe swoje działania przedstawi przy                     
odpowiedziach na zapytania i interpelacje radnych. 
 
Ad. 6. 
 
W tym punkcie porządku obrad  Rada Gminy przystąpiła do rozpatrywania  projektów 
oraz podjęcia uchwał w sprawach planowanych w porządku obrad. 
Pierwszy projekt uchwały przedstawiony przez Przewodniczącego obrad dotyczył  
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zmian w budżecie gminy na 2009 rok. Po odczytaniu projektu, szczegółowe 
wyjaśnienia dokonywanych zmian w budżecie omówiła pani Alicja Kłonicka – 
Skarbnik Gminy. 
Do przedstawionego projektu zmian w budżecie gminy radni przedstawili następujące 
pytania: 
- radny K. Ćwiek – zapytał czy zmiany w budżecie można głosować oddzielnie, tj.  
  każdą ze zmian osobno, 
- radny J. Juszczak – zapytał dlaczego zmniejszono środki przeznaczone na  
  organizację XII Święta Śliwki – było planowane przekazanie kwoty w wysokości        
  15 tys. zł, a z uchwały wynika, że przekazano tylko 13 tys. zł. 
  Sprawę tę wyjaśniła Skarbnik Gminy, która powiedziała, że łącznie na tę imprezę  
  przeznaczone zostały środki w wysokości 18.000 zł, a to: w grudniu 2008 r. kwotę       
  5 tys. zł, w br. gmina przeznaczyła środki w kwocie 10.000 zł i z budżetu Wojewody  
  Świętokrzyskiego przeznaczono środki w wysokości 3 tys. zł. 
Przewodniczący RG stwierdził, że  sprawę sposobu głosowania, o który pytał radny 
K. Ćwiek przedstawi do wyjaśnienia radcy prawnemu. 
Ponieważ innych pytań i wniosków nie było Przewodniczący RG zarządził 
głosowanie jawne i Rada Gminy jednogłośnie uchwaliła zmiany w budżecie gminy na 
2009 r. 
 

Uchwała Nr XXXIX/ 192/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Następnie przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie  uchylenia 
Uchwały Nr XXXVII/ 180/ 2009 Rady Gminy Szydłów z dnia 23 czerwca 2009 roku     
w sprawie przystąpienia Gminy Szydłów do projektu „Przedszkole Kubusia Puchatka” 
w ramach konkursu nr 3/ 1/ 9.1.1/ POKL/ 2009, Priorytet IX – Rozwój  wykształcenia                    
i kompetencji w regionach, Działanie 9.1. – Wyrównywanie szans edukacyjnych          
i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie 
oświaty, Poddziałanie 9.1.1 –  Zmniejszenie nierówności w stopniu upowszechniania 
edukacji przedszkolnej, Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, finansowanego ze 
środków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego.  
W dyskusji nad przedstawionym projektem uchwały głos zabrali; 
- radna M. Michalec – stwierdziła, że podejmując uchwałę w dniu 23 czerwca Rada  
  Gminy zabezpieczyła również środki finansowe na realizację zadania w 2009 r.            
  i zapytała gdzie wrócą te środki jeżeli gmina nie będzie realizować tego zadania. 
  Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy, która wyjaśniła, że środki te pozostaną           
  w budżecie szkoły ponieważ i tak należałoby zwiększyć go we wrześniu br., po  
  rozpoczęciu roku szkolnego. 
- radny St. Fit – zapytał dlaczego gmina nic nie zrobiła i nie odwoływała się od  
  negatywnej decyzji komisji konkursowej. Wyraził również swoją interpretację takiego  
  zachowania Wójta mówiąc, że stało się tak dlatego aby w przyszłości, tj. w roku  
  2010 sprawa ta nie blokowała likwidacji SP w Solcu.  
  W odpowiedzi Wójt Gminy poinformował zebranych, że w pierwszym etapie  
  postępowania konkursowego, tj. oceny formalnej wniosków odwołanie zostało  
  złożone ponieważ komisja wskazała błędy formalne i to odwołanie zostało  
  uwzględnione. 
  Głos zabrała również pani A. Chojecka – pracownik UG, która pomagała przy  
  opracowywaniu wniosku i potwierdziła, że błędy wykazane przez komisję  
  oceniającą w pierwszym etapie zostały poprawione i w następstwie zostały  
  uwzględnione – wniosek przeszedł do drugiego etapu postępowania. Natomiast po  
  tym drugim etapie gmina nie składała odwołania ponieważ nie dysponowała  
  argumentami uzasadniającymi odwołanie. 
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- radna M. Michalec – zabierając głos stwierdziła, że należałoby zatrudnić w UG  
  osobę, która specjalizowałaby się tylko w sporządzaniu wniosków o pozyskiwanie  
  środków finansowych ponieważ jak stwierdziła, nie sztuką jest sporządzenie  
  wniosku ale efekty składania takich wniosków. 
  Wójt Gminy odpowiedział, że radna M. Michalec poruszyła istotny problem, ale  
  należy się nad nim dokładnie zastanowić, ponieważ zatrudnienie takiej osoby to  
  koszt ok. 40 – 50 tys. zł rocznie i wcale nie daje to gwarancji, że każdy wniosek  
  zostanie zakwalifikowany i przyniesie efekty. Jeżeli jednak radni uznają to za  
  celowe i znajdą środki w budżecie to rozważy taką możliwość. Ponadto stwierdził,  
  że przedmiotowy wniosek został przygotowany w przeciągu jednego tygodnia przy  
  bardzo dużym zaangażowaniu dyrektora i nauczycieli SP w Solcu, został także  
  nieoficjalnie sprawdzony i skonsultowany z  pracownikami Urzędu  
  Marszałkowskiego i był dobrze oceniony. Zaproponował także aby radni, którzy  
  mają doświadczenie pedagogiczne nie tylko występowali z krytyką poczynań Wójta  
  Gminy ale też, np. sporządzili swoje wnioski o środki finansowe na cele, które  
  mogłyby być realizowane na pożytek społeczności gminy. 
- radny K. Ćwiek – odpowiedział, iż uznaje, że słowa Wójta skierowane są do niego  
  oraz stwierdził, że nie zamierza wkraczać w kompetencje Wójta Gminy ale jeżeli  
  ktoś zgłosi się do niego o pomoc w takiej sprawie to nie odmówi – służy każdemu                
  i w każdej sprawie, w której będzie mógł coś poradzić. Przygotowywał takie wnioski  
  i pozyskał na ich podstawie dość duże środki finansowe.  
Ponieważ innych głosów w tej sprawie nie było, przewodniczący obrad poddał projekt 
uchwały pod głosowanie i w głosowaniu jawnym Rada Gminy uchwaliła tę uchwałę 
większością głosów. „Za” głosowało 13 radnych, głosów „przeciw” nie było,                 
a „wstrzymało się” dwóch radnych. 
 

Uchwała Nr XXXIX/ 193/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Pan Roman Baron – Przewodniczący RG przedstawił radnym kolejny projekt uchwały 
przygotowany na obecną sesję, który dotyczył określenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli realizujących w ramach 
stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym obowiązkowym 
wymiarze godzin i poprosił Wójta o dokładniejsze wyjaśnienia w tej sprawie. 
W imieniu Wójta Gminy głos zabrał pan M. Misterkiewicz – p.o. kierownika ZOS, 
który szczegółowo omówił zasady wynagrodzeń nauczycieli wg proponowanej 
uchwały. Dodał również, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
Świętokrzyskiego Kuratora Oświaty i przytoczył treść tego wystąpienia. Wójt Gminy 
dodał, że w czerwcu br. uczestniczył w Konwencie Wójtów i Burmistrzów i w trakcie 
tego spotkania przeprowadził rozmowy w gronie ok. 11 osób reprezentujących różne 
gminy, w których takie uchwały zostały podjęte i funkcjonują. Zaapelował do radnych 
o uchwalenie przedłożonego projektu uchwały.  
Radny Krzysztof Ćwiek zabierając głos w dyskusji na przedstawionym projektem 
uchwały stwierdził, że treść wystąpienia ŚKO jest taka sama jak w maju br. kiedy 
projekt takie samej uchwały został odrzucony przez RG. Zapytał także jak są 
wyposażone świetlice gdzie przebywają dzieci – jaki mają sprzęt, gry, itp., bo              
w przyszłości dyrektorzy szkół mogą wystąpić  o środki na ich doposażenie. Dodał 
także, że: 
- uchwalenie tej uchwały może wymusić zmianę programu komputerowego  
  służącego do wyliczania płac nauczycieli i w efekcie wzrosną koszty obsługi  
  oświaty,  
- ruch kadrowy w oświacie ma określone ramy czasowe, a uchwalając tę uchwałę RG  
  może przyczynić się do wystąpienia sytuacji, że organ prowadzący będzie  
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  zmuszony do występowania o zmianę warunków pracy i płacy nauczycieli po  
  określonym ustawowo terminie na dokonywanie takich zmian, a to z kolei  
  spowoduje, że nauczyciele będą występować na drogę postępowania sądowego.  
W konkluzji wystąpienia radny K. Ćwiek stwierdził, że jest za odrzuceniem tej 
uchwały i powróceniem do problemu w przyszłości tak aby uchwała przyniosła więcej 
pożytków. 
Wójt Gminy odpowiadając wyjaśnił, że po przyjęciu uchwały żaden nauczyciel na tym 
nie straci. 
Ponownie głos zabrał radny K. Ćwiek i zapytał czy kiedykolwiek w przeszłości 
dokonywane były w trakcie roku szkolnego zmiany warunków pracy i płacy 
nauczycieli, przypomniał taki wypadek z okresu kiedy funkcję Wójta pełnił pan Stefan 
Zieliński – wtedy sprawa zakończyła się jego przegraną w sądzie pracy, a zdaniem 
radnego w oparciu o przekładaną do uchwalenia uchwałę warunki pracy i płacy 
nauczycieli będą musiały być zmienione. 
W dalszej dyskusji głos zabrali: 
- pani Krystyna Żmuda – dyr. SP  w Szydłowie – powiedziała, że warunki pracy            
  i płacy nauczyciela można zmienić w trakcie roku szkolnego tylko w przypadku gdy  
  zmienia się na lepsze i wtedy nauczyciel nie ma prawa skarżyć sprawy do sądu.  
  Zmiany warunków pracy i płacy dokonuje się aneksem podpisywanym przez strony. 
  Zaapelowała do radnych aby rozmawiali o problemach z nauczycielami szkół gminy  
  Szydłów i w ten sposób będą mieli jasny pogląd na problemy gminnej oświaty.  
  Przedstawia również w oparciu o cytaty ze specjalistycznej prasy czynniki, które  
  wywołują stress u nauczycieli, co w efekcie odbija się na ich wynikach pracy                 
  i zdrowiu. 
- pan Michał Skotnicki – nauczyciel gimnazjum i radny Rady Powiatu – stwierdził, że  
  takiej uchwały nie ma w żadnej gminie w powiecie staszowskim, a gmina Szydłów  
  jest ewenementem być może w skali województwa bo ok. 60 % nauczycieli nie ma  
  pełnego pensum. Zaproponował aby radni odrzucili uchwałę. 
Głos zabrał Wójt Gminy, który przy takim obrocie sprawy w dyskusji nad uchwałą, tj. 
straszenia go sądami zaproponował aby radni nie głosowali tej uchwały. 
Radny Janusz Juszczak zgłosił wniosek o zarządzenie 5 min. przerwy w obradach. 
Przewodniczący obrad poddał wniosek pod głosowanie i w głosowaniu jawnym „za” 
głosowało 14 radnych, a jeden radny „wstrzymał się” od głosu. 
Po wznowieniu obrad po przerwie głos zabrali: 
- radny St. Fit – powiedział, że już na  obradach komisji RG, na których obecni byli  
  dyrektorzy szkół wypowiadali się oni, aby Rada Gminy nie dokonywała zmian  
  uchwalając przedmiotową uchwałę i aby w roku szkolnym 2009/ 2010 obowiązywały  
  takie same zasady jak wcześniej. Zwrócił również Wójtowi uwagę, aby więcej dbał    
  o bezpieczeństwo dzieci. Przytoczył przykład gminy Gnojno gdzie funkcjonuje 5  
  szkół, nie ma klas łączonych, nikt nie myśli o likwidacji szkół i Gmina prawidłowo  
  działa.       
  W naszej gminie pozostało 3 szkoły, w tym jedno gimnazjum i ciągle są problemy. 
- radny K. Ćwiek – odpowiedział na zarzuty stawiane w przerwie obrad przez  
  radnego R. Sadłochę, a dotyczące wręczonych na poprzedniej sesji nagród dla  
  uczniów szkół z gminy Szydłów. Powiedział, że informację o wyróżniających się  
  uczniach otrzymał od dyrektorów i nauczycieli szkół, nagrodził uczniów nie tylko  
  wyróżniających się w nauce ale także biorących udział w konkursach  
  przedmiotowych oraz ich opiekunów. Nagrody ufundował ze swoich prywatnych  
  środków i nikt nie może mu mówić ani decydować co ma robić ze swoimi  
  pieniędzmi.  
Radny R. Sadłocha odparł, że w takim przypadku powinien przed wręczeniem 
nagród zaznaczyć, że wyróżnienia uczniów i nauczycieli dokonuje w swoim własnym 
imieniu. 
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Radny Janusz Juszczak zgłosił wniosek o przerwanie takiej zbędnej dyskusji, która 
nie wnosi nic nowego do przedmiotu obrad. 
Przewodniczący RG zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli realizujących      
w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 
obowiązkowym wymiarze godzin i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym Rada 
Gminy większością głosów odrzuciła uchwałę. „Za” przyjęciem uchwały nie głosował 
żaden radny, a „przeciw” głosowało 15 radnych. 
Następnie Przewodniczący RG przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego niezabudowanych 
nieruchomości stanowiących własność gminy i poprosił pana Janusza Kwiatka           
o szczegółowe objaśnienie projektu uchwały, a ten zabierając głos przedstawił 
radnym położenie poszczególnych działek.  
Po tych wyjaśnieniach głos zabrał pan Tadeusz Kręcisz – sołtys sołectwa Potok, 
który powiedział, że na działce nr 177/ 2 o pow. 0,07 ha znajduje się publiczny szalet 
w Potoku, a wobec tych wyjaśnień Przewodniczący RG wykreślił tę działkę z wykazu 
nieruchomości przeznaczonych do sprzedania ujętym w projekcie  uchwały. 
Głos zabrał również radny St. Fit i powiedział, że już w ubiegłym roku wnioskował      
o sprzedaż budynku po starej szkole w Solcu, Wójt składał obietnice 
przeprowadzenia tej sprawy, ale do chwili obecnej nic nie zrobił. Odpowiedział pan J. 
Kwiatek i poinformował RG, że została już wydzielona działka, na której stoi ten 
budynek, obecnie zostanie zgłoszona do oszacowania i przedstawiona do 
sprzedaży.Ponieważ innych uwag i wniosków nie zgłoszono, w przeprowadzonym 
przez przewodniczącego obrad głosowaniu jawnym Rada Gminy większością głosów 
uchwaliła tę uchwałę, „za” głosowało 14 radnych, głosów „przeciw” nie było, 
„wstrzymał” się od głosowania 1 radny. 

 
Uchwała Nr XXXIX/ 194/ 2009 

(o treści jak w załączeniu) 
 

Ad. 7. 
 
Wójt Gminy odpowiedział na zapytania i interpelacje radnych: 
- w sprawie rowów wzdłuż drogi w Wolicy – przeprowadził rozmowy między innymi           
  w tej sprawie ze Starostą i dyrektorem ZDP – w chwili obecnej trwa postępowanie  
  przetargowe dotyczące również tego zagadnienia i być może roboty te zostaną  
  wykonane, a gmina dofinansuje je ze swego budżetu, 
- szkody wynikłe z długotrwałych opadów deszczu – Wójt zaproponował aby sołtysi  
  sporządzili listy poszkodowanych rolników i zostaną oni zgłoszeni do Wydziału  
  Zarządzania Kryzysowego Urzędu Wojewódzkiego ale Wójt nie może  
  zagwarantować jakie będą efekty.  
  Radna M. Michalec i zarazem pracownica ARiMR w Staszowie poinformowała, że  
  zgodnie z przepisami każdy poszkodowany rolnik może zgłosić do Agencji fakt  
  poniesienia szkody i wtedy nie będzie miał problemów z tytułu dopłat  
  bezpośrednich. 
- przepusty do Gacek są zamówione i jeżeli będą gotowe to należy wybrać ziemię            
  i osadzić je w przejazdach na posesje, 
- droga w Korytnicy będzie wykonywana zgodnie  z projektem i jeżeli są  
  zaplanowane przepusty to będą wykonane, 
- most w Kotuszowie – dokonano oględzin mostu i konieczne roboty zostaną  
  wykonane jeszcze w sierpniu br., 
- wykaszanie poboczy – UG zwróci się pisemnie do właścicieli nieruchomości lub ich  
  spadkobierców celem przymuszenia ich do zrobienia porządków obok swoich  
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  posesji, 
- most w Woli Podleśnej – roboty zostały wykonane tak aby most był obecnie  
  przejezdny, jesienią br. prace zostaną dokończone tak aby wszystko było  
  w porządku, a przejazd przez most był całkowicie bezpieczny, 
- w sprawie oświadczenia majątkowego Wójta za 2008 r. – wyjaśni problem po  
  powrocie z urlopu p. P. Walczaka, który odpowiada za BIP Gminy, 
- wypadek w SP w Szydłowie – zespół do zbadania tej sprawy został powołany  
  zgodnie z przepisami, które obowiązują każdego pracodawcę w takich  
  przypadkach, powiadomiono także PIP oraz Prokuraturę Rejonową w Staszowie,  
  która prowadzi także postępowanie w tej sprawie, 
- w chwili obecnej wydatki budżetu gminy na OSP sięgają kwoty ok. 100 tys. zł i na  
  przełomie 3 i 4 kwartału kwota na te wydatki musi ulec zwiększeniu. W ubiegłym  
  roku środki przeznaczone na OSP zostały praktycznie wykonane, ale środki  
  niewykorzystane na ten cel nie przechodzą na rok następny lecz planuje się je na  
  nowo na dany rok gospodarczy, 
- powołanie jednostki OSP w Grabkach Dużych – nie była to inicjatywa Wójta Gminy     
  i w tej sprawie radny K. Ćwiek powinien zwrócić się do zebrania wiejskiego sołectwa  
  Grabki Duże, które powołało taką jednostkę. Jednostka ta została zarejestrowana    
  w Starostwie, a w br. wydatki związane z OSP w Grabkach Dużych wyniosą ok.  
  3.000,00 zł, 
- sprawa znaku drogowego w Brzezinach – fakt ten został zgłoszony do ZDP, który  
  administruje drogami powiatowymi. Poinformował również, że ZDP w Staszowie  
  dysponuje kwotą ok. 30 tys. zł na br. na wymianę uszkodzonych i nowe znaki  
  drogowe na cały powiat i niemożliwe jest aby wymienić wszystkie uszkodzone znaki  
  na naszej gminie, 
- drzewo w Brzezinach – przeprowadzone oględziny wykazały, że drzewo nie stanowi  
  bezpośredniego zagrożenia dla budynków pana Z. Arendarskiego, który został  
  pisemnie poinformowany przez UG, że drzewo zostanie usunięte do końca br. przez  
  mieszkańca gminy, który zadeklarował się je wyciąć w tym terminie, 
- malowanie przystanku w Brzezinach – roboty te zostaną wykonane na przełomie  
  września i października br., 
- utrzymanie dróg gminnych – wynikł problem spowodowany awarią gminnej koparko  
  - spycharki, silnik obrotu koparki zepsuł się i został wysłany do remontu, w związku  
  z czym przestój koparki potrwa ok. 10 dni. Pilne i rozpoczęte roboty zostały  
  prowizorycznie dokończone wynajętą koparką z ZGK.  Zakład obciąża nas jednak  
  kosztami wynajmu sprzętu, które są istotne dla budżetu gminy i dlatego z dalszymi  
  robotami musimy wstrzymać się do naprawy naszej koparki. 
- objazd przez Korytnicę – problem ten zostanie przekazany do ZDP z prośbą  
  o szybką interwencję, 
 
Ad. 8. 
 
W tym punkcie porządku obrad głos zabrali: 
- pani Bożena Wójcik – sołtys sołectwa Solec – zgłosiła potrzebę odmulenia rowów    
  w Solcu bowiem intensywne opady deszczu spowodowały niedrożność rowów  
  i przepustów tak, że trudno jest dostać się nawet do sklepu w Solcu, 
- radny K. Ćwiek – zwrócił się z pytaniem jak przedstawia się dalej sprawa gruntów  
  przekazanych SM w Chmielniku i sprawa zagospodarowania budynku SP w Potoku,  
  bo dyrektor SPZOZ ma projekt wykorzystania budynku na ośrodek zdrowia, 
- radny R. Sadłocha – podziękował radnym, Wójtowi Gminy i wszystkim, którzy  
  przekazali ofiary na rzecz rodziny Malickich z Rudek. Podziękował również za  
  remont drogi w Rudkach. Zapytał także jakie są warunki oczekiwania dzieci na  
  odwóz ze szkół, 
- radny Z. Olszewski – powtórzył to co zgłaszał już na posiedzeniu komisji –  



9 
 

  usunięcie gałęzi drzew wystających nad jezdnię ul. Uroczej, potrzebę wycinki  
  chaszczy w Gackach na odcinku od remizy OSP w dół. Poruszył również sprawę  
  remontu przystanku w Gackach twierdząc, że sam zrobiłby to lepiej. Ponadto  
  zwrócił uwagę na estetykę przystanków i powiedział, że na trasie do Sandomierza  
  zostały zamontowane nowe, estetyczne przystanki, które mogłyby być  
  zamontowane również w naszej gminie, bo jak sądzi koszt ich wykonania nie jest  
  wysoki, 
- radny L. Wójcik – zwrócił uwagę na brak żarówki oświetlenia ulicznego w Grabkach  
  Dużych oraz przekazał prośbę młodzieży z tego sołectwa o dokończenie koszenia  
  boiska sportowego, 
- radna A. Pabian – zgłosiła problem uszkodzenia w Gackach żarówek oświetlenia  
  ulicznego przez uderzenie pioruna w słup energetyczny obok posesji p. Mazura  
  w wyniku czego nie świecą się, 
- radny St. Czechowski – również poruszył sprawę zagospodarowania budynku SP    
  w Potoku, 
- pan St. Wojterski – mieszkaniec Szydłowa – przypomniał, że na tej sesji miała  
  zostać przekazana informacja o służbowych telefonach komórkowych w UG oraz 
  miała zostać wymieniona żarówka oświetlenia ulicznego na ul. Cmentarnej, 
- pan M. Skotnicki – radny Rady Powiatu – podziękował radnym za odrzucenie  
  uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  
  dla nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla  
  stanowisk o różnym obowiązkowym wymiarze godzin, 
- radny Janusz Juszczak – zwrócił uwagę, że należy wypłacić należności dla  
  strażaków OSP, którzy dokonywali odśnieżania dróg gminnych w okresie zimowym, 
- radny St. Czechowski – jak zostanie załatwiona sprawa pracowni komputerowej ze     
  szkoły w Potoku, której zakup był dofinansowany ze środków UE – czy nie będzie  
  trzeba zwracać tych środków i czy Wójt orientował się w tej sprawie. 
Odpowiedzi na postawione pytania udzielił Wójt Gminy mówiąc: 
- grunty dla SM w Chmielniku – sprawa ta jest w trakcie załatwiania, 
- zagospodarowanie budynku SP w Potoku – odbyło się w Potoku zebranie w tej  
  sprawie, ale była mała frekwencja ze względu, że termin zebrania zbiegł się                
  z terminem zawodów pożarniczych. W najbliższym czasie będzie chciał  
  zorganizować kolejne zebranie na ten temat z mieszkańcami Potoka. Jego zdaniem  
  jeżeli wniosek o dofinansowanie adaptacji pomieszczeń na ośrodek zdrowia  
  zostanie zaakceptowany to należy go popierać. Będzie również prowadził rozmowy  
  z Caritas kieleckim aby przejął on ten budynek i wspólne użytkował go z ośrodkiem  
  zdrowia,  
- telefony służbowe – są trzy służbowe telefony komórkowe w UG, którymi  
  dysponują: Wójt, pan Sł. Kręcisz i pan F. Palmąka – kierowca samochodu  
  służbowego. Miesięczne rachunki za użytkowanie telefonów kształtują się na  
  poziomie 350 – 370 zł. Dodał, że wcześniej, przez trzy lata korzystał w sprawach  
  służbowych z prywatnego telefonu i sam płacił rachunki. 
  Wymian żarówki na ul. Cmentarnej będzie wykonana gdy ZEORK będzie  
  dysponował zwyżką,  
- należności dla strażaków OSP zostaną niezwłocznie wypłacone, przeprosił za  
  powstałą zwłokę ale jak wyjaśnił spowodowane to było zmianami na stanowisku ds.  
  OSP, 
- pracownia komputerowa – Wójt stwierdził, że ma nadzieję, iż pracownię tę będzie  
  można przekazać innej placówce oświatowej bez zwrotu dofinansowania ale  
  sprawa ta będzie jeszcze wyjaśniana.  
Mieszkaniec Szydłowa - pan St. Wojterski – zwrócił się do radnego J. Juszczaka 
funkcjonariusza PSP w Staszowie aby ten przedstawił wyniki kontroli hydrantów na 
terenie gminy Szydłów. 
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Radny J. Juszczak poinformował wszystkich, że takich wyników kontroli życzyłby 
każdej jednostce, bowiem na 50 kontrolowanych hydrantów tylko trzy były 
niesprawne i są to urządzenia starego typu, które wkrótce zostaną wymienione. 
Również tzw. ziemne hydranty w Korytnicy są sprawne i działają. W trakcie kontroli 
stwierdzono tylko kilka przypadków braku oznakowania hydrantów. Wyniki kontroli są 
takie, że można by wystąpić o nagrodę dla kierownika ZGK. Ogólnie wyniki kontroli 
określił jako b. dobre. 
Głos zabrał radny Jerzy Klamczyński, który podziękował za remont poboczy na ul. 
Krakowskiej oraz poinformował, że orientował się w sprawie ceny zakupu lustra 
drogowego, o które wnioskują mieszkańcy ul. Uroczej i Krakowskiej – zbierane są 
podpisy pod wnioskiem. Cena netto lustra to ok. 415,00 zł 
Radny J. Juszczak zgłosił wniosek aby w okresie kiedy jest mniejsze wykorzystanie 
koparki, to wtedy można byłoby wyczyścić kilka odcinków rowów, które stwarzają 
największe niebezpieczeństwo. 
Wójt Gminy przedstawił sprawę budowy drogi Grzymała – Solec Stary wspólnie  
z gminą Tuczępy po zawarciu stosownego porozumienia, beneficjentem byłaby 
gmina Tuczępy, a my ponieślibyśmy koszty opracowania dokumentacji na naszą 
część drogi, tj. ok. 900 mb. Wspólna realizacja tego zadania nie przeszkadzałaby 
gminie Szydłów przy ubieganiu się o środki na inne drogi. Budowa drogi to sprawa 
2010 roku. Poprosił radnych o przegłosowanie do protokołu, że Rada Gminy Szydłów 
wyraża zgodę na podpisanie przez Wójta Gminy Szydłów porozumienia z Gminą 
Tuczępy w sprawie budowy drogi Grzymała – Solec Stary na odcinku 900 mb na 
terenie Gminy Szydłów. 
Przewodniczący zarządził głosowanie jawne w sprawie wyrażenia zgody                       
i w przeprowadzonym głosowaniu RG jednogłośnie wyraziła zgodę na zawarcie tego 
porozumienia. 
  
Ad. 9. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad obecnej sesji RG został 
całkowicie wyczerpany i wobec tego dokonał zamknięcia obrad XXXIX sesji Rady 
Gminy Szydłów. 
 
 
 Protokołował 
 
Janusz Sowa 


